
Frederiksodde Skole 
Fredericia Kommune 

Skolebestyrelsesmøde 161205 – Referat 

Kl. 17.00 – 20.00 

Mødeleder: 
Jan Jensen 

Sekretær:  
For Anders Nielsen: 
Susanne Petersen 

Fraværende: 
Tina Fogdal, Henriette Holst 

Deltagere: Jan Jensen, Niklas Andersen, Carina Arnesen, Bjarne Christensen, Christian Ellekrog, Lone 

Erlandsen, Anders Nielsen, Gitte christensen.  
Den resterende del af FOS-ledelsen er inviteret med til dette møde.   

 
 

Nr. Dagsorden Bilag/indstillinger Referat 

1 Godkendelse af  
referat 161031 

Bilag Godkendt 

2 Fritidstilbuddet på FOS 
v/ Gitte 

Bilag på mødet Grundlaget for det fritids- og ungdomspædagogiske 
arbejde.  
Ved skolereformen skete der en del ændringer, hvor 
fritidsområdet kom ind under skolen. Pædagogerne 
skulle mere med ind i undervisningen (den under-
støttende undervisning).  
Der er 2 ting, der særligt skal arbejdes på: 

 Vi skal have afklaret pædagogernes rolle.  

 Vi skal desuden have afklaret lærer- og pædagog-
samarbejdet.  

Der er stor fokus på pædagog-/lærersamarbejdet.  
Vi er på Frederiksodde Skole langt i forhold til samar-
bejde sammenlignet med almenskolen.  
 
Jane:  
Vi vil gerne være ens. Men vore afdelinger har nogen 
forskelligheder, som vi bliver nødt til at tage hensyn 
til.  
Der er stor tilgang af elever til fritidstilbuddet.  
Der er et tilbud på Damvej tirsdag og torsdag.  
 
Der er lavet nye foldere til fritidsområdet. Disse er 
næsten færdige. Vigtigt, at de snarest kommer på 
Intra.  
 
”Beskrivelse af pædagogens rolle Frederiksodde 
Skole / fritidstilbud” skal lægges på ”skolebestyrel-
sens side”. 

3 Status på  
LSP-indsatser del 1 

Orientering og  
drøftelse 

Indsats omkring læsning. Det er sket på en alternativ 
måde. Psykolog Helle Kærgård og Sofie Esmann har 
været på skolen for at fortælle om hjernen opfatter 
læsning. Pernille Pind var inde for at fortælle om ma-
tematik.  
Emneugen – tema kroppen: 
I afdeling D havde de bl.a. med fortælling.  
I afdeling C var de bl.a. i zoologisk have og snakkede 
om dyr. 



Nr. Dagsorden Bilag/indstillinger Referat 

I sommerhuset beskræftigede de sig bl.a. med Harry 
Potter.  
I afdeling B havde de bl.a. dans – stump/stopdans.  
De vil gerne have en avis. Emneugen sluttede med 
en udstilling.   
I afdeling A havde eleverne det svært med det. Læs 
med en hund var et af vore projekter. Arbejdede 
bl.a. med kommunikation og drama.  
Desuden har Frederiksodde Skole læsevejledere, 
som løbende tester eleverne og vejleder.  

4 Evaluering KOSMOS Orientering og  
drøftelse 

Johnny: 
KOSMOS = Kost, motion og sundhed. 
Prisen for KOSMOS var kr. 200.000.  
Bevægelse i Folkeskolen. 
Der kom 2 konsulenter, som overtog undervisnin-
gen. De var der i 3 dage, og lærere og pædagoger 
iagttog og tog ved lære. Hver 3. uge får vi en ny app 
til ???. De arbejder med 12 karakterstyrker. Ud fra 
disse kan de kigge på det enkelte barn. Det er et 3 
måneders projekt, som slutter med et spørgeskema, 
så vi kan se, hvad lærere og pædagoger har fået ud 
af det.  
Johnny synes, vi har fået for lidt ud af det. Men  
måske gør vi bare allerede meget af det rigtige.  
Vivi: 
Vivis fornemmelse er også, at de kunne meget i for-
vejen. Den nye indskolingsgruppe har været lidt af 
en udfordring. Nu er der ved at være mere ro over 
dem, men om det har noget med KOSMOS at gøre 
eller ej, vides dog ikke.  

5 Status fra de enkelte 
afdelinger 

Orientering og  
drøftelse 

Afdelingsledernes præcenterede sig selv og deres af-
delinger.  
 
Afdeling A: 
Noget af det, der var vigtigt, for Malene som ny le-
der, var at komme ud og observere undervisningen. 
Det var nogen højt kvalificerede lærere og pædago-
ger, hun mødte. Prioritering er team-samarbejde, så 
Malene deltager ved teammøderne.  
Der er ikke så mange indmeldte i fritidsdelen på af-
deling A. Faktisk er der kun 2 elever. Jane prøver at 
få gang i et samarbejde med Kirstinebjergskolens fri-
tidstilbud, så der kan ske lidt for de 2 elever.  
Prøveafvikling og uddannelsesparathed er punkter.  

Afdeling B: 
Revisiteringen er det forældrene senest har været 
involveret i.  
Prøveafviklingen og uddannelsesparathed.  
På Bülows Kaserne er der 6 drenge i alderen 6.-9. kl. 
De har primært dansk og matematik, og øvrige fag 
kobles op på temaer, bl.a. er de morgenbadere.  
Johnny og Jane har fået kontor på afdeling B. Det er 
godt at komme tæt på elever og personale.  
Der er søgt en pulje til at få renoveret lejepladsen.  
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Afdeling C,D,S: 
Vivi blev afdelingsleder for alle 3 afdelinger pr. 
01.08.2016. 
Der laves et hegn rundt om skolen.  
Pr. 1. februar 2017 mangler afdeling D en ny lærer. 
Samtaler til stillingen finder sted den 16. december.  
Der arbejdes på den næste emneuge, som er i uge 6. 
Der skal arbejdes med kroppen.  
Jonas og Vivi arbejder på et FABLAB i kælderen, som 
skal bruges til natur/teknik og bevægelse.  
Juleklippedagen i sidste uge var en succes. De store 
elever ville ikke have forældrene med. Det ville de 
små gerne, og det var velbesøgt. 

Fritidsområdet: 
I indskolingen er stort set alle børn indmeldt.  
Vi har aftenaflastning, og i den forbindelse er vi  
blevet forespurgt, om vi har mulighed for weekend-
aflastning. Heri er der dog mange udfordringer bl.a. i 
forhold til sengepladser.  

6 B&U-politik. Sammen-
fatning v/ Anders 

Bilag Gennemgang.  
Generelt bør der arbejdes med en overlevering af 
eleverne fra det ene tilbud til det næste. Generelt en 
bekymring for de store børn, når de udskrives fra 
Frederiksodde Skole.  
De af vore elever, som skal på STU, har i deres sidste 
skoleår på Frederiksodde Skole mulighed for at 
komme i STU klub.  

7 Økonomi 
 
Drift & anlæg  
 
Personale 

Orientering og  
drøftelse 

Vi forventer at komme ud med et overskud for regn-
skabsåret 2016.  
 
Vi har ikke ofret penge på legepladser, da der  
kommer en pulje, hvor man kan søge penge hertil.  
Afdeling C,D,S vil gerne have en legeplads til en pris 
af ca. kr. 500.000.  
Afdeling B har ønsker for ca. kr. 100.000. 
 
 

8 Afdelingsrådene 
 
Medarbejderrep. 
 
Elevråd 

Nyt fra…. Afdelingsrådene: 
Afdelingsrådene har afholdt det første møde.  
 
Elevråd: 
Elevrådsformand Emil Holst præsenterede sig.  
De er 2 fra hver klasse, som sidder og diskuterer. 
De har bl.a. et punkt, som hedder Nyt fra klasserne. 
Topmøder (kommunens elevråd): 
Der deltager 2 fra hver skole /afdeling. 
Elevkurser går ud på, at man lærer hinanden bedre 
at kende.  
Der har været talenter fra hver skole, hvor man skal 
gøre noget særligt for dem.  
Lave en overnatning for eleverne på topmøderne.  
Der har været så stor tilslutning til topmøderne, at 
eleverne kommer med på skift.  
På topmøderne er toiletforholdene blevet taget op.  
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Johnny: Afdeling B’s elever har ønsket at få en 
airtrax på budgettet.  
Jane vil sørge for, at der laves et fælles elevråds-
møde i alle 3 afdelinger.  

10 Lidt at spise og rundtur 
på skolen 

  

11 Eventuelt  Vivi og Malene mangler en repræsentant fra skole-
bestyrelsen til ansættelsessamtaler til lærerstillingen 
den 16.12.2016. 
 
DM i skoleudvikling  
Tidligere var det sådan, at man kun kunne komme 
med, hvis skolen havde over 500 elever.  
Nu er det lavet sådan, at man altid kan få 2 repræ-
sentanter med. 
 
Netværksmøder for specialskoler. 
Da specialskolerne ofte bliver overset, kunne det 
være rigtig godt, hvis vi var med til nogen netværks-
møder.  

12 Næste møde i  
skolebestyrelsen 

  

 
 


